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PROTOKÓŁ NR XXV / 04 
 

z sesji Rady Gminy Nędza w dniu 25 października 2004 roku  godz.15.30 . 
 
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego Protokołu. 
 
Ad.1 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy mgr Waldemar Wiesner , stwierdzając 
prawomocność obrad , na sesję przybyło 14 radnych ( nieobecny radny Krzysztof Gembalczyk). 
 
Ad.2  
Do Protokołu Nr XXIV / 04  z poprzedniej sesji radni  nie wnieśli uwag .  Radna Ewelina Krakowczyk 
prosi o wpisanie do Protokołu  sprostowania – zaproszenia dla tych pięciu radnych na DoŜynki 
Gminne były w kopertach dostarczonych radnym wraz z pozostałymi materiałami na sesję. 
 
Za przyjęciem Protokołu głosowało 14 radnych ( jednogłośnie ).  
 
Radni zapoznali się ze zmianami w BG z tytułu otrzymanych dotacji celowych (pomoc społeczna). 
  
Ad.3 
 
Na sesję przybył radny Krzysztof Gembalczyk ( godz.15.35) . 
 
Przewodniczący RG odczytał „ Informację z prac Wójta w okresie między sesyjnym ...”  . 
Radny  Ginter Jarzombek zapytał o spotkanie z przedstawicielami Stowarzyszenia Homo-Homini  ; 
Wójt wyjaśnił ,Ŝe problem dotyczy tzw. czerwonej szkoły , cała procedura się przedłuŜa , powodem jak 
zwykle są problemy finansowe oraz zmiany personalne w samym Szpitalu w Rybniku  , zgłoszona 
została równieŜ druga oferta na zagospodarowanie budynku na dom starców , jednak oferentem jest 
tu osoba fizyczna i moŜe być problem z egzekwowaniem w przyszłości jej zobowiązań , rozmowy 
jednak będą i radni zostaną z ich wynikiem zapoznani ; radna Helga Kycia-Szczurek zapytała o 
sytuację prawną budynku ; Wójt odpowiedział ,Ŝe toczy się procedura komunalizacyjna w sprawie 
budynku szkoły i basenu  , nie ma jeszcze decyzji Wojewody  ; radny Adam Iskała zapytał o spotkanie 
na temat projektu budŜetu , z kim to było ; Wójt odpowiedział ,Ŝe spotkał się ze słuŜbami finansowymi 
Urzędu , dyrektorami jednostek budŜetowych i pracownikami merytorycznymi odpowiadającymi za 
budŜet ; radny Adam Iskała zapytał o udział w warsztatach szkoleniowych ; Wójt odpowiedział , Ŝe  
przedstawiciele  Gmin spotkali się z producentem studzienek w tzw. nowej technologii , robi się jeden 
element ok.5 mb  z tworzywa , zmniejszają się koszty osadzania , sama studzienka jest szczelniejsza , 
kąt przyłączy tworzy się wg indywidualnych potrzeb , zapewnia się szczelność , nie ma zamulania 
wycieków , ale jest jedna wada –cena , metoda ta jest duŜo droŜsza od tradycyjnej ; radny Norbert 
Klinik zapytał o spotkanie z firmą NITKA ; Wójt odpowiedział ,Ŝe jest to firma skupująca nieruchomości 
, głównie tereny pod zabudowę , aby je później odsprzedać z zyskiem np. pod supermarkety , często 
sprzedający nie zdaje sobie nawet sprawy z ich zamiarów ;  radny Norbert Klinik zapytał o dalsze losy 
kolei wąskotorowej ; Wójt stwierdził m.in. Stowarzyszenie z Bytomia nie zadbało o nasz teren , zebrali 
się więc nasi kolejarze , opracowali swój odrębny statut i załoŜyli swoje stowarzyszenie , dokumenty 
przedłoŜone zostaną do rejestracji ,  ich zamiarem jest stworzenie w zabytkowym budynku stacji Mała 
Nędza muzeum kolejnictwa oraz miejsca spotkań ; radny Krystian Okręt zapytał o umowę na 
dofinansowanie GOSiR w Nędzy ; Wójt wyjaśnił ,Ŝe do przetargu przystąpiły 3 firmy , w tym roku jest 
do wykorzystania dotacja w wysokości 195 tyś, zł  , w przyszłym roku to kwota 105 tyś. zł, wykonany 
zostanie drenaŜ , studzienki ,odprowadzenie wody za progiem do rzeki ; radny Norbert Klinik zapytał o 
spotkanie w sprawie przystanków autobusowych ;Wójt wyjaśnił ,Ŝe właścicielem przystanków jest 
Gmina ,,która równieŜ płaci za ich sprzątanie , wykonuje remont i naprawy , przewoźnik PKS płaci i 
utrzymuje tylko tablice z rozkładem jazdy; radna Ewelina Krakowczyk zapytała o zapis w Strategii 
Rozwoju dot. chodnika w Górkach Śl. ;Wójt odpowiedział ,Ŝe projekt jest w realizacji , wykonany 
zostanie odcinek po lewej stronie od strony Lysek; radny Krystian Okręt zapytał ,czy były przyznane 
nagrody z okazji Dnia Edukacji ;Wójt potwierdził, Ŝe dwie ; radny Krzysztof Gembalczyk zapytał o 
wniosek z SAPARD ; Wójt poinformował ,Ŝe jest nadzieja , Ŝe w tym roku Gmina otrzyma zwrot , ale 
jest problem z VAT ,kaŜdy Urząd Skarbowy inaczej uzasadnia odliczenia , musi to być koszt 
kwalifikowany , moŜe się uda uzyskać  pozytywne stanowisko w tej sprawie ,ale jest długa kolejka 
Gmin do zwrotu poniesionych wydatków; radny Norbert Klinik zapytał o spotkanie z Firmą 
RETHMANN ; Wójt stwierdził, Ŝe przedstawiciel Firmy przedstawił plany inwestycyjne dot. m.in. 
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segregacji odpadów w Gliwicach , gdzie zmniejszy się ich ilość do ok.20% , ponadto przedstawiony 
został harmonogram wywozu odpadów , ceny usług pozostaną bez zmian; radny Gerard Pannek 
zapytał o prognozę ceny wody na 2005 rok ; Wójt poinformował, Ŝe taryfy juŜ zostały przedłoŜone 
przez kierownika ZWiUK ,są ustalone na tym samym poziomie co w latach poprzednich ,zostaną 
przedłoŜone do zatwierdzenia na najbliŜszej sesji RG , ale jest inna trudna sytuacja – nastąpił spadek 
dochodów z tytułu subwencji oraz w podatku od osób fizycznych , na 2005 rok jest mniej środków o 
662 tyś. zł ; radny Joachim Halfar zapytał o plan zagospodarowania przestrzennego ;Wójt 
odpowiedział ,Ŝe na najbliŜszej sesji radni otrzymają do zatwierdzenia kolejny dokument dot. planu 
zaopatrzenia w ciepło , realny termin przystąpienia do uchwalania planów to grudzień br.;  innych 
pytań nie zgłoszono. 
 
Ad.4 
1) Przewodniczący RG odczytał projekt uchwały oraz treść aneksu ;Wójt stwierdził ,Ŝe to Gminy 

wystąpiły o zmianę Porozumienia Międzygminnego , zapis w  § 2 Aneksu precyzuje terminy i 
koszty , to Racibórz przejmie na własne barki realizację pierwszego etapu za 300 tyś. EURO , to 
nie jest odstąpienie , co związane byłoby z pokryciem 1/7 dotychczas poniesionych kosztów , to 
tylko przesunięcie terminu – mamy czas do 2015 roku , wnioski Gmin i tak przewyŜszają kwoty  
środków unijnych ; radny Adam Iskała zapytał , co z naszym planem inwestycyjnym , czy juŜ nie 
obowiązuje , ile straciliśmy –ile Gmina wpłaciła , czy  my jeszcze płacimy te koszty ; Wójt 
odpowiedział ,Ŝe Gmina nie płaci kosztów od 1 lipca br, ;radny Krystian Okręt zapytał , czy 
działanie aneksu wstecz nie będzie kwestionowane; Wójt wyjaśnił ,Ŝe sprawa była juŜ badana 
przez nadzór prawny , taka jest wola wszystkich stron  Porozumienia i nadzór prawny nie będzie 
w tym przeszkadzał; radny Adam Iskała zapytał, jak koncepcyjnie będzie wyglądała sytuacja ,gdy 
moŜe się okazać , Ŝe drugiego etapu nie będzie , czy wtedy sami sobie będziemy musieli wystąpić 
z projektem na kanalizację  ; Wójt odpowiedział, Ŝe na pewno nie ,nadal jest 7 Gmin ,my tylko 
zawieszamy realizację  do czasu ,aŜ Racibórz wykona swoje zadania , m.in. ich Zakład 
przekształci się w spółkę , od 2008 roku realizowany będzie II etap , na pewno nie zostaniemy 
sami ; radny Adam Iskała zapytał ,czy rok 2008 to konkretny termin ; Wójt odpowiedział, Ŝe I etap 
ma się zakończyć do 2008 roku , to Racibórz musi uregulować swoją gospodarkę wodno-
ściekową ,której obecnie nie ma , modernizacja oczyszczalni to etap związany z ilością ścieków z 
Gmin , więc  czekamy ; radny Norbert Klinik zapytał , czy jest projekt dla Gminy Nędza , w 
Strategii przewidziano środki z Unii do 2010 roku , czy to Gmina dołoŜy z własnego budŜetu ;Wójt 
odpowiedział ,Ŝe do kosztów projektu doszedł VAT , ponadto juŜ Unia dała mniej ,miało być 80% a 
jest ok.60% , to właśnie Racibórz przeciera szlaki  jeŜeli chodzi o środki unijne i projekty , ten 
projekt jest realny do 2010 roku , zapisy są zaleŜne od Unii , nie moŜemy tak zapisywać , 

      jak nam starcza środków , na pewno wiemy co będzie do roku 2008-2010 , inne jest projektowanie  
      budŜetu unijnego ,kolejna transza środków będzie obejmować lata do 2016 roku i wtedy moŜemy  
      projektować w oparciu o te dyrektywy; radny Norbert Klinik stwierdził , Ŝe Unia nie jest taka hojna ;  
      radny Krystian Okręt zapytał ,czy ten projekt juŜ uchwalony nie zestarzeje się ;Wójt potwierdził ,Ŝe   
      zmienia się przelicznik , nie wykazuje się juŜ tych osób  na stałe przebywających w Niemczech    
      „martwe dusze” , widać to szczególnie w dochodach od osób fizycznych i podatku ; radny Adam  
      Iskała  chce wrócić do kanalizacji –stwierdził ,Ŝe my musimy planować to co nas dotyczy , juŜ teraz  
      Unia do 2010 roku daje środki do wysokości 60% kosztów , jestem w 100% przekonany ,Ŝe  
      zostaniemy z własnym budŜetem , to samo dotyczy programu wieloletniego ,skąd na to będą  
      pieniądze , zapisy są nierealne , problem z kanalizacją będzie miała kaŜda wieś i tak na to naleŜy  
      patrzeć , to są działania ,które odsuwają problem w czasie , realne jest to ,Ŝe przyjdzie rok 2015 ,a  
      my co wtedy zrobimy , np. w Górkach Śl,. mogła juŜ być rozpoczęta inwestycja , a tak straciliśmy  
      pieniądze na koordynatora , naprawdę nie widzę , jak to ma w przyszłości wyglądać , w kaŜdej wsi  
      moŜe powstać przecieŜ mała oczyszczalnia ,trzeba uwzględniać rosnące ceny i to w EURO , skąd  
     Gminy wezmą na to środki , inne Gminy juŜ teraz  robią pewne kroki we własnym zakresie , byłbym  
     bardzo ostroŜny w kontynuowaniu obecnej polityki; radna Helga Kycia –Szczurek stwierdziła ,Ŝe są  
     to dwie wizje , jedna optymistyczna ,druga pesymistyczna , dobrze Ŝe jest taka uchwała , my i tak  
     musimy czekać do 2008 roku , wtedy zobaczymy , naleŜy zadbać o własny budŜet , teraz niech  
     robi Racibórz , my jesteśmy bez obciąŜeń finansowych , po prostu zawieszamy sprawę ; radny  
     Krystian Okręt zapytał o koszty , w przypadku gdyby Gmina wystąpiła z Porozumienia ;Wójt  
     potwierdził , Ŝe wtedy naleŜałoby pokryć i koszty  poniesione przez Racibórz w wysokości 1/7 ; 
     radny Norbert Klinik powiedział ,Ŝe występować z Porozumienia nie ma po co , , ale chciałby się  
     dowiedzieć od radcy , czy właściciel na pewno ma obowiązek przyłączyć się do kanalizacji i płacić,  
     skoro np. ma własną  oczyszczalnię , w Raciborzu jest problem na ul. Starowiejskiej ; radca prawny  
     mgr ElŜbieta Topór potwierdziła ,  Ŝe ustawa nakłada na kaŜdego obowiązek odprowadzania  



 3 

      ścieków i wiąŜe z tym obowiązkiem kary , które moŜna wyegzekwować  w ramach nadzoru , czy  
      teŜ  realizacji przepisów gminnych , jakimi są regulaminy utrzymania czystości i porządku w  
      Gminach  , ale jest oczywiście moŜliwość wykazania się odpowiednimi dokumentami  i korzystania  
      z oczyszczalni przydomowych ;radny Adam Iskała stwierdził ,Ŝe nie ma o czym rozmawiać ,       
      problemem jest oczyszczalnia ; Wójt powiedział m.in. wyjaśnię dlaczego my wybieramy Racibórz i  
      chcemy korzystać z ich doświadczenia , teraz poniesione koszty , jak juŜ to wykazywałem   
      wynoszą nie więcej niŜ  1/20 kosztów projektu do Górek Śl. , doszliśmy w ramach Porozumienia  
      do bardzo „wysokich ludzi „ w tej hierarchii ,  to są doświadczenia i kontakty , gdyby nie upór Gmin  
      to Racibórz nie widziałby potrzeby współpracy , a jak by teraz wyglądały Górki Śl. , po pierwsze  
      nie byłoby remontów dróg , po drugie kaŜdy mieszkaniec wsi płaci 28 zł , reszta mieszkańców  
     Gminy nie płaci – moŜna wyobrazić sobie ich odzew  , teraz  uwagi co do projektu robienia czegoś  
     małymi kroczkami – 3 km sieci pokrywamy z budŜetu naszej Gminy na terenie Lysek , ale mam  
     wątpliwości ,czy ta oczyszczalnia  zda egzamin , czy nie będzie droŜej w przyszłości , ponadto  
     wystarczy popatrzeć co robi Lubomia – nie przyłączyli się do Porozumienia , jednak ze względu na   
      koszty nie dali sobie rady ,  4 mln zł to koszt przekraczający ich moŜliwości , ponadto wg planu  
      Hausnera co roku Gminom zabiorą ok.1/10 subwencji , więc będą problemy z budŜetem,  
      przyznaję, ma Pan rację w stosunku do Górek Śl. była to bardzo trudna decyzja , ale problemy i  
       wątpliwości pozostaną , jednak kłótnie są niepotrzebne; radny Krzysztof Gembalczyk stwierdził  
       m.in. powiem od siebie –28 zł bym płacił za ścieki , jednak takie czasy , Ŝe trzeba się starać o  
       fundusze zewnętrzne , nie wykluczam odsunięcia w czasie Górek Śl.  – projekt na Lyski to tranzyt  
       i sieć rozdzielcza , oraz podłączenie się do juŜ istniejącej sieci , zrzut do Raciborza zaleŜy juŜ od  
       funduszy zewnętrznych , boli i ubolewam ,Ŝe nastąpi kolejne odsunięcie w czasie , co do dróg to  
       problem pozostanie , za 5 lat sieć znowu uszkodzi nawierzchnie dróg , trzeba jednak uznać ,Ŝe na   
       dzień dzisiejszy zwalniamy , Wójt stara się i na pewno ma więcej wiedzy na ten temat ; Wójt dodał  
      ,Ŝe Gmina Lyski nie wybuduje 3 km sieci , nas na to teŜ nie stać – 50% kosztów kwalifikowanych  
       to duŜo ; radny Krystian Okręt stwierdził, Ŝe technologia teŜ idzie do przodu i dokumentację trzeba  
       będzie uaktualniać;  innych pytań nie zgłoszono. 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXV / 225 / 04 w sprawie Aneksu do Porozumienia Międzygminnego  
w sprawie realizacji przedsięwzięcia pn. „Program kanalizacji sanitarnej Gmin Dorzecza Górnej Odry  
z odprowadzeniem ścieków do istniejącej oczyszczalni w Raciborzu „   głosowało 14 radnych , nikt nie 
głosował przeciw , wstrzymał się od głosowania 1 radny. 
 
 
2) Przewodniczący RG odczytał treść uchwały , z załącznikiem radni zapoznali się przed sesją; Wójt 

zaproponował udzielenie głosu mgr inŜ. Ilonie Zoń , inspektor odpowiedzialnej za całość 
dokumentacji; wyjaśniła m.in. kaŜda Gmina powinna posiadać cztery najwaŜniejsze dokumenty 
przy staraniu się o środki unijne , składaniu wniosków , opracowywaniu dokumentacji itp. są to : 
Strategia Rozwoju Gminy , Program Ochrony Środowiska dla Gminy , Plan Gospodarki Odpadami 
dl Gminy oraz Plan Rozwoju Lokalnego Gminy,   treść dokumentów do plan działań , często się 
zdarza ,Ŝe jest bardzo krótki czas na złoŜenie wniosku , programy te stanowią niezbędne 
elementy  wniosku , aktualizacja programów następuje co dwa – cztery lata , zaś co roku składane 
będą raporty z ich realizacji , ponadto wprowadzane będą modyfikacje opierające się na 
Wieloletnim Programie Inwestycyjnym , bez tych programów nie ma szans na umorzenie poŜyczki 
z funduszy ochrony środowiska ,czy uzyskania dodatkowych – dotyczy to oczyszczalni ścieków 
,wodociągu w Szymocicach oraz planowanej termoizolacji budynku UG – wniosek składany 
będzie jeszcze w tym roku  , to oczywiście nie są wszystkie wymagane dokumenty np. 
przygotowany zostanie Plan Rewitalizacji , jednak uchwalenie przez radnych tych czterech 
proponowanych programów na razie pozwoli na składanie wniosków o środki unijjne itp.; Wójt 
dodał ,Ŝe w najbliŜszym czasie chcemy się starać o środki na parking w Zawadzie Kś. , salę 
gimnastyczną w Górkach Śl. , ale potrzebny jest dokument , na pewno nie ma jeszcze 
prowadzonych pewnych ewidencji , dane do Programów naleŜy zbierać i uzupełniać , ale prace 
zostały juŜ zapoczątkowane i to jest waŜne;  radny Adam Iskała  stwierdził m.in. dane zawarte w 
Strategii są to dane z całej Polski , ale nie z naszej Gminy ,zapisy mają się nijak do naszej sytuacji 
, zaraz to wykaŜę  np. kontakt Gminy z rzeką Odra –nie ma czegoś takiego , demografia i 
zatrudnienie –brak chociaŜby szacunku , ile w 2001 roku będzie ludzi starych , przemysł w Gminie 
–to tartak i Ŝwirownia , czyŜby ,  telekomunikacja –nie ma mowy o komórkach , sieci , ilości 
posiadaczy ,zasięgu , zagroŜenia naturalne – zwierzyna płowa to jeleń i sarna , nie ma mowy o 
dzikach , które stanowią problem dla rolników –gdyby był zapis – zwierzyna łowna , byłoby to w 
porządku , najwaŜniejsze problemy – gdzie jest zapis o ochronie wód powierzchniowych –rzeki 
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Suminka i Odra , wał przeciwpowodziowy , o tym nie ma ani słowa, przy drogach – nie ma 
przeprawy promowej ,a jest to droga krajowa , na str.15 – co oznacza niskie wykształcenie 
mieszkańców , cele rozwoju – nie ma zapisu o opiece medycznej , dziennej opiece dla ludzi 
starych ,  następuje powielanie stwierdzenia, Ŝe będzie rozwój małych przedsiębiorstw i usług, , 
nie ma zapisu co się stanie na terenach po Ŝwirowni , rekultywacją  terenu , turystyka rowerowa-
jak będzie się rozwijać , przekształcenie na rolnictwo ekologiczne , agroturystykę – proszę mi 
przedstawić taką moŜliwość w naszej Gminie ,  str.22- program edukacji –jak to zrobić , gdzie i 
kogo zaangaŜować  np. jakich pracodawców  ,str.23 –bezpieczeństwo publiczne , gdzie jest mowa 
o utworzeniu np. komisariatu , gdzie jest zapewnione bezpieczeństwo przeciw powodziowe, , 
naleŜało zapisać jakąś zachętę dla młodych ludzi do pracy w rolnictwie –nic, przekształcenie 
rolnictwa-pusty zapis,  leśnictwo i łowiectwo – moŜe by zapisać ,zrobić w lesie parking – chętni  by 
na pewno byli , zapisać  most w Grzegorzowicach – wtedy do 2011 roku moŜe coś udałoby się 
przeforsować  ,jest to droga wojewódzka,  regulacja Suminki – stwarza przecieŜ zagroŜenia , jak 
chociaŜby w 1997 roku , gdzie to jest zapisane ,  nie ma nic , str.36 – moŜna aktualizować, 
przepisywać , ale są tu błędy , pkt 16 – budowa wodociągu do nowego osiedla , str.35 –jakość 
wód i stosunki wodne ,na co to ma być , str.43 –instrumenty społeczne –czy są zapisane 
konsultacje , ankieta , zapis fundusz Spójności – nieaktualny , moŜna mnoŜyć , ale ja mam tyle 
uwag – po prostu dokument jest przepisany, powielony i ma się nijak do naszej Gminy; radny 
Gerard Pannek stwierdził m.in. ostatnie zastrzeŜenia do zapisów - przecieŜ jest juŜ Zespół 
Szkolno-Przedszkolny w Zawadzie Kś., str.11 –zapis lesistość gminy nie sprzyja rozwojowi 
rolnictwa , ten zapis połoŜył po prostu rolnictwo na łopatki , jeŜeli to nie ma istotnego znaczenia to 
naleŜy zmienić zapis , wykazać gleby bonitacyjne itp.  domki letniskowe, agroturystyka – te zapisy 
zawierają masę sprzeczności i masę braków – naleŜałoby zapytać ,jak to będzie kiedyś, co naleŜy 
dofinansować,  czy rolnik będzie miał szansę powiększyć areał pola – jeŜeli ktoś weźmie ten 
dokument jako wytyczne to nie ma szans , i co wtedy robić; Wójt powiedział m.in. dokument 
dokładnie znamy ,jest to wstępna koncepcja , nastąpi na pewno jego weryfikacja , pierwsza juŜ po 
2 latach , informuje równieŜ ,Ŝe dokument musi być zbieŜny z zapisami na szczeblu województwa 
i powiatu , kaŜda zmiana wymaga opinii , pojawiają się w nim takie a nie inne sformułowania , ale 
z drugiej strony zapisy zbyt szczegółowe teŜ są nie wskazane , np. taki zapis ,Ŝe opieką zajmie się 
np. GOPS , a my mamy kolejną umowę na 10 lat z CARITAS – Ŝaden program ,czy strategia nie 
moŜe tak szczegółowo  opisywać problemów, autorzy dokumentu mają prawo co 2 lata 
modyfikować dokumenty , niektóre dane do programów dopiero wyjdą w czasie ich realizowania , 
proszę podejść do tych dokumentów rozwaŜnie –są opinie trzech komisji , opinia Zarządu Powiatu 
i  z województwa –dzisiaj wprowadzenie zmian na sesji to prowadzenie całej procedury od 
początku – mając to na uwadze ,proponuję poprawić zapisy ,ale za 2 lata , poszerzą się wtedy 
moŜliwości dofinansowania , okaŜe się teŜ czy zapis dot. dzików  jest istotny , czy będą 
pozyskiwane środki  , jakie są warunki , radni dostaną te dokumenty do uchwalenia ; radny Adam 
Iskała stwierdził m.in., gdybym ja miał taki plan dla Gminy w Polsce , to mógłby funkcjonować , 
myśmy akurat ten Program  otrzymali we wtorek wieczorem , gdzie jest konsultacja , mam uwagi i 
co , czy ta Pani aby była na terenie Gminy , Program ten to rzecz wirtualna , mówimy o 
priorytetach dla Gminy , a stawia się nas pod ścianą , Ŝe jak nie uchwalimy to nie otrzymamy 
dotacji , chyba mamy coś do powiedzenia na temat projektów , a popisane tam są bzdury , mam 
wątpliwości czy za 2 lata coś się zmieni , ma to być podstawa do dalszych programów , a nie 
mamy o czym dyskutować , bo nijak ma się to do stanu faktycznego w Gminie; radna Helga Kycia-
Szczurek stwierdziła m.in. moŜna było zapisać na str.11  ,Ŝe ruszył zakład w byłej Roszarni w 
Nędzy , zapis na str.13 –niska emisja zanieczyszczeń – dziwny - biorąc pod uwagę to czym 
palimy w piecach , jakość paliw- radny Adam Iskała wyjaśnił, Ŝe dotyczy to  wysokości komina , 
zapis na str.15 –zapis brak współpracy ponad gminnej – teŜ nieprawda, str.16 – zapis  jako 
zagroŜenia :moŜliwość udziału w środkach pomocowych  , na str.19 jest zapis zapewniający 
podwyŜszenie poziomu Ŝycia w zakresie pomocy społecznej , na str.24 – my i tak nie mamy 
wpływu na dokształcanie zawodowe mieszkańców ;  radna Ewelina Krakowczyk stwierdziła , Ŝe 
meritum planu czy programu to po prostu poboŜne Ŝyczenia , opisujący stan zastany w Gminie , 
główny cel ,to taki, Ŝe ma być plan, czy program , za realizację odpowiedzialny jest Wójt , my 
mamy pomóc , aby wszystko mogło funkcjonować; inspektor Ilona Zoń wyjaśniła m.in. zapisy dot. 
np. rzeki Odra są w ujęte w Programie Ochrony Środowiska , nie warto więc ich powielać czy 
przepisywać do pozostałych dokumentów , są zapisy , na które Gmina nie ma wpływu , ale warto 
je mieć , wiadomo ,Ŝe im bardziej będą szczegółowe , tym trudniej będzie wprowadzić nowe 
zadania  ;np. mała architektura to lepszy zapis od parking plus drzewa , ile drzew, ile stanowisk  , 
ponadto juŜ w marcu radni otrzymali dyskietki z Programami , uwagi do dokumentów 
przedstawionych w czerwcu radni mogli zgłaszać do sierpnia , gdyby teraz wprowadzić zmiany , to 
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procedura musiałaby być prowadzona od początku ; radny Krystian Okręt zapytał ile to wszystko 
kosztowało; inspektor Ilona Zoń odpowiedziała ,Ŝe trzy dokumenty sporządzone przez Firmę 
Arkadis to kwota 11 tyś. zł , zaś Plan Rozwoju Lokalnego to kwota 7 tyś. zł , ustalona po 
negocjacjach ,wyjściowa cena to ok.14 tyś. zł;  ; radny Krystian Okręt stwierdził, Ŝe chodzi moŜe 
nie o szczegóły ,ale w dokumentach są informacje niepotrzebne , jest ich mnóstwo ; radny Norbert 
Klinik powiedział ,Ŝe dyskusja teraz jest spóźniona ,fakt jest taki ,Ŝe dokumenty naleŜy zatwierdzić 
, zakodować to czego nie ma , a za 2 lata będzie okazja do dokonania zmian , cel opracowania 
został osiągnięty ,jasno nakreślony , waŜne ,Ŝeby to teraz opracować; radny Krzysztof 
Gembalczyk powiedział m.in. popieram pogląd radnego Klinika , strategia to cele, pewna misja , 
na str.5 jest zapis m.in. ,Ŝe Gmina to czysty zakątek Parku Krajobrazowego , wsparcie otrzymają 
tylko te działania ,które wynikają z jasno nakreślonych celów ,  a starać się o środki z zewnątrz 
trzeba , zdaję sobie sprawę , Ŝe strategia ta jest niedoskonała , jedne zapisy moŜna ocenić mniej 
lub bardziej krytycznie , ale to jest okres przejściowy , aby doprowadzić do celów strategicznych , 
naleŜy mieć kierunki , a potem zacząć pracować ; radny Adam Iskała powiedział m.in. nie zgodzę 
się z takimi argumentami , wszystko powinno być zapisane  np. zagroŜenia powodziowe – to jest 
realne dla Gminy , zaś zagroŜenie erozją gruntów to absurd- nie mamy Ŝadnej górki , po prostu są 
to wyrzucone pieniądze – to jest złe , zapis  ruch drogowy w szkołach –bezsens ,  nie ma np. 
ochrona rewirem policyjnym na miejscu w Gminie- to jest potrzebne ,  strategia to kupa rzeczy 
bardzo  szczegółowych , a nie ma rzeczy dla nas istotnych , argument to ,Ŝe nijak ma się to do 
stanu faktycznego ,po prostu to co istotne tego tu nie ma; Wójt powiedział m.in. pan nie wie jak 
ubiegać się o środki strukturalne , ile trzeba dokumentów- piękny wniosek to właśnie ścieŜka 
rowerowa –ten ruch drogowy w szkołach – moŜna juŜ go pisać i otrzymać środki na znaki 
drogowe , oznaczenia – w wersji dla uczniów , oczywiście moŜna odesłać całą Strategię , moŜe 
Wójt nie dostanie środków  , od marca wszyscy mieli dyskietkę , nikt nie dyskutował – np. rewir 
policyjny- tylko Ŝe w tym wypadku decyduje komendant wojewódzki Policji i Gminie nic do tego , 
ponadto moŜna wymyślać , tak jak to zrobiono w Powiecie ,nie było zapisu ‘tunel dla Ŝab” i 
dokumentację zwrócono , nam taki właśnie zapis w niczym nie pomaga , , ani w  pozyskaniu 
środków , ani w innych sprawach , raczej nie byłbym skłonny wyśmiewać specjalistów ; radny 
Adam Iskała powiedział m.in. Pana złośliwości są nie na temat i nie na miejscu , nie chodzi o 
zapis o Ŝabach , jest problem Ŝywności – nie ma tu rzeczy strategicznych –nie moja rola , Ŝe się 
nie znam na pisaniu wniosku – takie jest moje osobiste zdanie , mnie się ten dokument nie 
podoba ; Wójt odpowiedział –jeŜeli Pana obraziłem to przepraszam , nie chodziło mi o złośliwości 
, cel to robić ludziom dobrze , po to mnie wybrano, proponuje głosowanie , nie wycofanie 
dokumentu ; innych pytań nie zgłoszono. 

 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXV/ 226 / 2004 w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Nędza do 
2011 roku „  głosowało 13 radnych , jeden radny głosował przeciw, wstrzymał się od głosowania jeden 
radny. 
 
Przewodniczący RG powiedział, Ŝe  do dokumentów jest opinia , np. podpisy wszystkich członów  
Komisji Socjalnej i zapytał  , co miał na myśli radny Iskała  mówiąc jakaś komisja , opinia komisji  ; 
radna Renata Bienia  przewodnicząca Komisji Socjalnej  powiedziała m.in. myśmy pracowali nad 
opinią , wnioski podpisali wszyscy członkowie ,  jaka niewiedza, nie - Strategia nie była opiniowana , 
do czego Pan Iskała zmierza , nie rozumiem ;  dalszej dyskusji nie podjęto. 
 
3) Przewodniczący RG odczytał treść uchwały , radni otrzymali pozytywne opinie Zarządu Powiatu i 

Komisji Rady Gminy; nie zgłoszono Ŝadnych pytań. 
 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr  XXV / 227 /04 w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla 
Gminy Nędza na lata 2004 –2015 „ głosowało 14 radnych , przeciw głosował jeden radny , nikt nie 
wstrzymał się od głosowania.  
 
Radny Norbert Klinik powiedział , Ŝe chciałby zwrócić uwagę  na zapis na str. 42 dot. uchwały RG 
określającej szczegółowe zasady utrzymania czystości i porządku na terenie gminy – tak , Gmina 
posiada uchwalony regulamin , uchwalony za poprzedniej kadencji. 
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4) Przewodniczący RG odczytał treść uchwały ; radni otrzymali pozytywne opinie Rady Gospodarki 
Wodnej Regionu Wodnego Górnej Odry i Zarządu Powiatu Raciborskiego ; nie zgłoszono Ŝadnych 
pytań. 

 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXV / 228 / 04 w sprawie uchwalenia „Planu Gospodarki Odpadami dla 
Gminy Nędza na lata 2004-2015 „  głosowało 14 radnych , wstrzymał się od głosowania jeden radny , 
nikt nie głosował przeciw. 
 
 
5) Przewodniczący RG odczytał treść uchwały; radny Adam Iskała powiedział m.in. dwie uchwały 

przeszły bez słowa dyskusji ,to nie ma Ŝadnego sensu , wytłumaczę ,dlaczego jestem przeciw  - 
jest plan inwestycyjny – wieś Babice , nie ma co szukać , takiej po prostu nie ma ,wszystko jest 
tam zrobione , proszę to zapamiętać – był taki głos , Ŝe nie ma ani jednej inwestycji, która by 
słuŜyła wsi Babice; Wójt odpowiedział, Ŝe szkoda , Ŝe Programy są opracowywane teraz , rok 
później – przecieŜ rok wcześniej bardzo duŜo zostało zrobione dla Babic; innych pytań nie 
zgłoszono. 

 
Za przyjęciem Uchwały Nr  XXV /  229 / 04 w sprawie przyjęcia  „Planu Rozwoju Lokalnego Gminy 
Nędza „ głosowało 13 radnych , jeden  radny głosował przeciw , jeden radny wstrzymał się od 
głosowania.  
 
 
6) Przewodniczący RG  stwierdził, Ŝe radni otrzymali treść nowego regulaminu wynagradzania 

nauczycieli w Gminie Nędza , regulamin został zaopiniowany przez związki zawodowe ; radny 
Krystian Okręt –Przewodniczący Komisji  Oświaty ,Kultury i Sportu odczytał protokół z 
posiedzenia w dniu 23 września br. (zał. do Protokołu)-regulamin został zaopiniowany pozytywnie; 
radny Krystian Okręt zapytał o stanowisko wicedyrektora w Zespole w Zawadzie Kś. ,; Wójt 
potwierdził ,Ŝe była tam zawsze pani wicedyrektor , teraz jest tam 5 obiektów oświatowych i jedna 
osoba nie dałaby rady ; radny Krystian Okręt powiedział ,Ŝe co ma robić w takim razie nasza 
wicedyrektor –jest 600 dzieci , ileś tam oddziałów , a w Zawadzie Kś. jest tylko 9 oddziałów; radny 
Krystian Okręt powiedział ,Ŝe zapis w § 4 pkt 6 o potrącaniu 1/30 dodatku motywacyjnego jest 
bardzo niekorzystny – najpierw trzeba na niego zasłuŜyć , a ponadto starsi z nauczycieli chorując 
,duŜo tracą ; radna Ewelina Krakowczyk zapytała , czy  taki zapis musi być , w trakcie roku 
szkolnego- zmiany ; radca prawny odpowiedziała ,, Ŝe dostosowano uchwałę do roku 
budŜetowego  od 1 stycznia do końca grudnia ;  radny Adam Iskała zapytał, czy stanowisko 
wicedyrektora w Zawadzie Kś. było równieŜ przed połączeniem placówek –Wójt potwierdził ,Ŝe tak 
; radna Helga Kycia-Szczurek zapytała ,dlaczego jeszcze funkcjonuje dodatek mieszkaniowy , jest 
to chyba niemoralne ; Wójt odpowiedział ,Ŝe jest to zapis ustawowy – Karta Nauczyciela 
obowiązuje od 1982 roku – w tym roku inny problem to 23 awanse nauczycieli – trzeba im 
wypłacić wyŜsze wynagrodzenia ; radna Helga Kycia-Szczurek zapytała ,dlaczego jest zapis o 
godzinach ponad wymiarowych , np. nie ma dzieci , nie pracuje , pieniędzy nie dostaje – np. 
wyjazd na ‘Zieloną szkołę” ;Wójt odpowiedział ,Ŝe jest to kolejny zapis chroniący nauczycieli i 
wynika z ustawy , inni w Gminach przygotowują juŜ rewolucje ,szczególnie tam ,gdzie nie było 
reorganizacji w oświacie  ; radna Ewelina Krakowczyk powiedziała ,Ŝeby nie mylić godzin ponad 
wymiarowych z nadgodzinami , nauczyciel po prostu ma to zapisane w arkuszu organizacyjnym i 
wg tych norm pracuje , ma to w etacie , proponuję raz pojechać z dziećmi na ‘Zieloną szkołę „ ci 
nauczyciele co zostają mają doraźne zastępstwa , to co innego niŜ godziny ponad wymiarowe;  
radny Krystian Okręt powiedział , Ŝe 4 lata temu poobcinano wszystkie dodatki i wtedy się oburzał 
,jako nauczyciel , teraz ma inną rolę –radny i nauczyciel; Wójt jeszcze  raz podkreślił ,Ŝe awanse 
nauczycieli trzeba opłacać do tyłu; innych pytań nie zgłoszono. 

 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXV / 230 / 2004 w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania 
nauczycieli w Gminie Nędza  głosowało 13 radnych , wstrzymało się od głosowania 2 radnych , nikt 
nie głosował przeciw. 
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7) Przewodniczący RG odczytał treść uchwały i opinii Kuratorium Oświaty ; radny Krystian Okręt 
zapytał, ile było godzin przedtem – bez zmian ; radny Ginter Jarzombek zapytał , czy stanowiska 
te występują w całej Gminie ; Wójt odpowiedział ,Ŝe w przedszkolach jest zatrudniany jeden 
logopeda, zaś pedagog pracuje tylko w Zespole w Nędzy; innych pytań nie zgłoszono. 

 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXV / 231/2004 w sprawie  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć pedagogów i logopedów zatrudnionych w placówkach oświatowych z terenu Gminy Nędza  
głosowało 15 radnych ( jednogłośnie ) . 
 
 
8) Przewodniczący RG odczytał treść uchwały ; Wójt wyjaśnił , Ŝe poprzedni zapis sugerował, Ŝe jest 

to „zerówka”  i nie powinno tam być opłat – w przedszkolu w Łęgu wydawana jest tylko herbata , 
więc trudno , mamy na terenie Gminy jedną placówkę , gdzie nie pobiera się opłaty stałej – jest to 
równieŜ propozycja dla tych z rodziców ,którzy nie chcą płacić , mogą wysyłać dziecko do Łęgu; 
innych pytań nie zgłoszono . 

 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXV/ 232/2004 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIV / 216/04  Rady Gminy 
Nędza z dnia 6 września 2004 roku dot. opłaty za świadczenia publicznych przedszkoli , dla których 
Gmina Nędza jest organem prowadzącym  głosowało 15 radnych ( jednogłośnie ) . 
 
 
9) Przewodniczący RG odczytał treść uchwały ; sekretarz gminy mgr Krystyna Tront powiedziała 

m.in. Wojewoda Śląski pismem z dnia 8 października br. zobowiązał wszystkie Rady Gmin do 
sprawdzenia nazw miejscowości , wskazując ,Ŝe w przypadku rozbieŜności w Wykazie 
Urzędowym Nazw z 1980 roku naleŜy dokonać odpowiednich zmian , jedna taka bardzo istotna 
zmiana z Górki na Górki Śląskie została juŜ pozytywnie przeprowadzona, obecnie wszczynana to 
procedura ustalenia ,Ŝe Trawniki to ulica  w Nędzy , a nie osada , w przyszłości rokująca zmianę 
na wieś, we wszystkich dokumentach , jak  równieŜ w wykazie Urzędu Statystycznego  ze SPISU 
2002 Trawniki to ulica, w najbliŜszym czasie przygotowany zostanie projekt uchwały ustalający  
nazwy siedmiu wsi i dwóch części wsi Nędza ( PIŁa i TRAWNIKI)  , tym samym zakończony 
zostanie ostatecznie proces aktualizacji nazw urzędowych miejscowości w Gminie ; innych pytań 
nie zgłoszono. 

 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXV / 233 / 2004 w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 
OSADY TRAWNIKI dotyczących ustalenia urzędowej nazwy jako CZĘŚĆ WSI NĘDZA  głosowało 15 
radnych ( jednogłośnie ) . 
 
 
10 ) Przewodniczący RG odczytał treść uchwały ; radna Ewelina Krakowczyk zapytała , czy   
       odpłatność za komitet rodzicielski teŜ dotyczy tych środków ; skarbnik gminy mgr Stanisława   
       Popadiuk odpowiedziała ,Ŝe nie , tworzy się je głównie pod Program Unijny „Socrates” i   
       „Comenius” obecnie realizowany w szkołach na terenie Gminy , wpłynęła pierwsza rata na te    
       zadania i naleŜy ją odpowiednio zakwalifikować , aby moŜna było pokrywać wydatki z tego tytułu ;  
       innych pytań nie zgłoszono. 
 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXV / 234 / 2004 w sprawie utworzenia środków specjalnych w 
jednostkach budŜetowych prowadzonych przez Gminę Nędza  głosowało 15 radnych ( jednogłośnie ).  
 
 
 
11) projekt zmian w budŜecie Gminy został przedłoŜony radnym ; Przewodnicząca Komisji 

BudŜetowej Helga Kycia -  Szczurek odczytała Protokół z posiedzenia w dniu 22 października br. 
zmiany dot. § 3 i § 4 Komisja zaopiniowała negatywnie , pozostałe pozytywnie (zał. do Protokołu) ; 
Wójt wyjaśnił ,Ŝe oszczędności przeznaczono na wydatki bieŜące dróg , taki sam mechanizm 
zastosowano przy innych inwestycjach i oszczędnościach ; radny Norbert Klinik zapytał, na co 
mają być przeznaczone te środki , skoro na ul. Saperskiej moŜna było po prostu wykonać ten 
brakujący kawałek ; Wójt odpowiedział ,Ŝe ten omawiany kawałek jest przewidziany w 
Harmonogramie do wykonania w 2006 roku , a oszczędności z inwestycji są wręcz Ŝenująco 
niskie ;radny Norbert Klinik odpowiedział ,Ŝe ul. Saperska to ok.300 mb dodatkowo , ktoś o tyle źle 
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policzył , stąd wyszły rozbieŜności , gdyby ten odcinek wykonano byłby spokój , tam naleŜało 
przekazać oszczędności ; Wójt wyjaśnił ,Ŝe nie ma w tym wypadku pojęcia nadwyŜki budŜetowej , 
następuje po prostu kosztorysowanie następnych zadań , środki zostały wydatkowane na 
króciutkie odcinki dróg ,ale bardzo istotne dla samych mieszkańców ;radna Helga Kycia-Szczurek 
stwierdziła, Ŝe środki powinny zostać na inwestycjach , a dokładnie rozliczać naleŜałoby remonty 
bieŜące ;Wójt odpowiedział, Ŝe prosi o przyjęcie tych zmian , na przyszły rok pozostanie 
wykonanie tego zadania ,zgodnie z harmonogramem ; radny Alfred Depta powiedział ,Ŝe radni 
powinni cieszyć się z kaŜdej wykonanej pracy ,np. ul. Szkolna –zrobiona kompleksowo , odnoga 
teŜ ; Wójt wyjaśnił, Ŝe na ul, Saperskiej nie było odnogi ,ale jest łącznik ;Przewodniczący RG 
wyjaśnił ,Ŝe ten właśnie łącznik jest ujęty w harmonogramie inwestycji na 2006 rok ; radna Helga 
Kycia –Szczurek powiedziała ,Ŝe czegoś się trzeba trzymać – a takim dokumentem jest właśnie 
plan inwestycji – naleŜało tylko nie ściągać środków z inwestycji ,na remonty bieŜące ;Wójt 
stwierdził ,Ŝe nie rozumie w tym wypadku Komisji – nie dostrzegają co się robi , pokryto deficyt i 
robi się tyle , na ile starcza środków ,  czy jest jakaś zasadnicza róŜnica , Ŝe ten remont nie jest 
inwestycją – jest wykonana robota; dyskusje zakończono. 

 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXV / 234 / 2004 w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie Gminy na 
2004 rok  głosowało 9 radnych , przeciw głosowało  2 radnych , wstrzymało się od głosowania 4 
radnych.  
 
 
12 ) projekt zmian w budŜecie Gminy został przedłoŜony radnym ( II ) ; Przewodnicząca Komisji  
       BudŜetowej Helga Kycia –Szczurek powiedziała ,Ŝe zmiany zaopiniowano pozytywnie , bez  
       Ŝadnych uwag ; skarbnik gminy wyjaśniła ,Ŝe zmiany dotyczą Zakładu Wodociągów i Usług  
        Komunalnych w Nędzy ; nie zgłoszono Ŝadnych pytań . 
 
O godz. 18.25 z sali obrad wyszedł radny Adam Iskała. 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXV / 236/ 2004 w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie Gminy na 
2004 rok  głosowało 14 radnych ( jednogłośnie ).  
 
Przewodniczący RG proponuje Komisjom sporządzanie protokołów bezpośrednio po posiedzeniu i 
przedkładanie niezwłocznie kopii wraz z uwagami organowi wykonawczemu Gminy ( Wójtowi), aby ten 
mógł się z nimi zapoznać i ustosunkować się do nich odpowiednio wcześnie. 
 
 
13) projekt zmian w budŜecie Gminy został przedłoŜony radnym ( II I) ; Przewodnicząca Komisji  
       BudŜetowej Helga Kycia –Szczurek powiedziała ,Ŝe zmiany zaopiniowano pozytywnie , bez  
       Ŝadnych uwag ; skarbnik gminy wyjaśniła ,Ŝe zmiany dotyczą nadwyŜki budŜetowej za lata  
       ubiegłe; nie zgłoszono Ŝadnych pytań.  
 
O godz. 18.30 na salę obrad wrócił radny Adam Iskała. 
 
Za przyjęciem Uchwały Nr XXV / 237 / 2004 w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie Gminy na 
2004 rok  głosowało 14 radnych , wstrzymał się od głosowania jeden radny. 
 
 
 
Ad.5  
1) Wójt poinformował radnych ,Ŝe w poprzednich latach z budŜetu Gminy dofinansowano zakup 

chłodni dla Nędzy i Zawady Kś.  ponadto dla Górek Śl. wydatkowanie kwoty 10 tyś. zł  na 
sprawienie 5-7 pogrzebów rocznie powinno zostać dobrze rozwaŜone , wniosek Parafii wyprzedza 
pewne procedury np. uregulowanie własności terenu pod kaplicą , waŜny jest tylko akt notarialny , 
jeŜeli te sprawy formalne zostaną uregulowane , to będzie dofinansowanie , nie jest to co prawda 
cmentarz komunalny ,ale właśnie w tych sprawach chciałbym się spotkać z księdzem dziekanem; 
radny Krzysztof Gembalczyk powiedział ,Ŝe sporządzono juŜ projekt , są skierowane pisma do 
kierownika ZWiUK w Nędzy dot. odprowadzania wody , rzecz jest bardziej logiczna przy 
dofinansowaniu ,a nie sfinansowaniu zakupu , cieszę się Ŝe taka pomoc będzie omawiana –my po 
prostu zwracamy się z zapytaniem , czy jest taka moŜliwość. 
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Przewodniczący RG powiedział ,Ŝe przychylność Rady zostanie ,ale do czasu uregulowania spraw 
gruntu nie moŜe być podejmowana Ŝadna wiąŜąca decyzja; radny Krzysztof Gembalczyk powiedział 
,Ŝe kaplica będzie słuŜyć i Górkom Śl. i Szymocicom ; radna Ewelina Krakowczyk zapytała ,czy nie 
moŜna sfinansować zakupu ze środków Wojewody ; Wójt odpowiedział, Ŝe jest to kwota 500 zł  i 
moŜna za nią kupić jedynie znicze ,kwiaty itp.   
 
2) Przewodniczący RG zgłosił wniosek formalny dot. przystąpienia Gminy Nędza do Związku Gmin 

Śląska Opolskiego za odpłatnością 70 groszy od 1 mieszkańca Gminy – radni jednogłośnie 
wniosek odrzucili , przygotowane zostanie pismo w tej sprawie. 

3) Radny Ginter Jarzombek wyjaśnił, Ŝe temat jest aktualny od kilku lat, jednak budynek magazynu 
jest stary , koszt jego adaptacji przewyŜsza na pewno wykonanie nowych murów , a jest miejsce 
więc moŜna budować , obniŜy to koszt , tego budynku naprawdę nie warto adaptować na 
cokolwiek; Wójt wyjaśnił ,Ŝe faktycznie w budynku jest magazyn Urzędu , OSP w Babic chciała 
korzystać z niego ,, jest zgoda jako magazyn , trudno remontować następny obiekt , nie widzi 
szans na utrzymanie budynku w swoim budŜecie , OSP równieŜ takiej szansy nie ma ,  świetlica 
jest w szkole , obiekt trzeba ogrzewać , oświetlić – nie , nie jest to moŜliwe jako świetlica wiejska 
w  Babicach ; radny Adam Iskała zapytał :krótko i na temat – czy Gmina chce oddać budynek , bo 
OSP tak ,chce go przejąć; Wójt odpowiedział, Ŝe  skoro tam ma być świetlica wiejska to będą 
koszty dla Gminy dot. utrzymania budynku , chyba Ŝe Gmina by ich nie ponosiła ,a ktoś inny, ale 
wiadomo jak wygląda sprawa sponsoringu wody na boisko LKS; radny Ginter Jarzombek 
potwierdził ,Ŝe wycofali się sponsorzy , wiszą rachunki do zapłacenia , było duŜo mówione o tym 
co zrobiono ,jaki wniesiono wkład , teraz jest cicho , aŜ mi wstyd; radny Adam Iskała zapytał; 
dostaniemy ten budynek , czy nie ; Wójt odpowiedział ,Ŝe musi komuś odebrać środki , dotacje 
zmniejszyć , aby utrzymać kolejny budynek , szkoda Ŝe nie ma protokołu z posiedzenia Zarządu 
OSP ,tam wyraŜono równieŜ opinie na ten temat ; radny Adam Iskała powiedział, starano się o 
budynek Przedszkola , nie udało się , skoro nie dostaniemy tego budynku ,jakoś będę starał się 
przekazać to mieszkańcom Babic ;Wójt odpowiedział ,Ŝe pismo jest skierowane do 
Przewodniczącego RG , ja tylko wydałem swoją opinię w tej sprawie; Przewodniczący RG 
powiedział ,Ŝe przedstawił pismo radnym ; radny Adam Iskała zgłosił wniosek : proponuję 
przygotować odpowiedni projekt uchwały ; Przewodniczący RG przypomniał ,Ŝe poprzednia RG 
równieŜ rozpatrywała wniosek o utworzeniu świetlicy , był to wniosek radnego Bernard Piszczka , 
był to inny sposób , radni chyba pamiętają ;radna Ewelina Krakowczyk  powiedziała ,Ŝe obawiam 
się , nie jest tak ,Ŝe w Babicach nic się nie działo , nie moŜe być prowadzona adaptacja ruder, 
zadbano o inne rudery w Gminie . 

4) Przewodniczący RG i Wójt odczytali informacje z analizy oświadczeń majątkowych radnych i 
pracowników samorządowych ,  Informacja Wojewody dot. oświadczeń Wójta i Przewodniczącego 
RG została przedłoŜona radnym do wiadomości ; 

5) Przewodniczący RG odczytał treść raportu z auditu nadzorującego – całość znajduje się na 
naszych stronach internetowych;  

 
 
Radni otrzymali przekazany krótko przed sesja raport na temat bezpieczeństwa w Gminie –
Przewodniczący RG proponuje zaprosić na następną sesję kierownika Posterunku Policji ;radna Helga 
Kycia-Szczurek poinformowała ,Ŝe brakuje kratek ściekowych na drodze do Przedszkola w Nędzy . 
 
Radny Krystian Okręt powiedział ,Ŝe następuje dewastacja budynków letniskowych w Szymocicach –
Wójt odpowiedział ,Ŝe tam juŜ niczego nie ma , stoją tylko jakieś stare tapczany ; radna Helga Kycia-
Szczurek  proponuje usuniecie ich stamtąd , moŜe przekazanie komuś . 
 
Radny Norbert Klinik  jeszcze raz zwrócił się o nowe oznakowanie drogi nr 919 , tam nie ma znaku 
ostrzegającego przed skrzyŜowaniem , a skręcają na Zawadę Kś. mieszkańcy, moŜe dojść do 
następnego tragicznego wypadku . 
Radny Gerard Pannek powiedział ,Ŝe ten temat był m.in. poruszany na spotkaniu w KrzyŜanowicach  
,problem jest , odnowiono znaki i tyle. 
Radny Norbert Klinik proponuje wystąpić z wnioskiem z Rady Gminy , lub od Wójta o właściwe 
oznakowanie drogi. 
 
Radna Ewelina Krakowczyk poinformowała ,Ŝe Starosta powołał ją w skład Powiatowej Rady 
Zatrudnienia . 
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Radny Krystian Okręt zasygnalizował ,Ŝe wynagrodzenia nauczycieli  są dostępne na koncie nawet z 
5 - dniowym opóźnieniem ( od piątku do wtorku) – mają być na koncie zawsze pierwszego; Wójt 
odpowiedział ,Ŝe wypłata z konta Gminy następuje zawsze w terminie , jest to sprawa następnych 
banków ,które prowadzą konta indywidualne nauczycieli. 
 
Pisma z Okręgowej Izby Aptekarskiej i Związku PołoŜnych o zwolnienie z podatków i opłat zostaną 
omówione na sesji poświeconej stawkom podatkowym na 2005 rok. 
 
Radny Alfred Depta chciałby w tym miejscu podziękować za kompleksowe wykonanie ulicy Szkolnej w 
Zawadzie Kś.  
 
Radna Helga Kycia-Szczurek stwierdziła ,a nie mówiłam , mógł być zakończony równieŜ remont ulicy 
Saperskiej w Łęgu , a nie jest –trudno. 
 
 
Po stwierdzeniu ,Ŝe nie ma więcej pytań i wniosków  Przewodniczący RG zakończył obrady i zamknął 
sesję  ( godz.19.00 ).  
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała K.Tront 
     
 
 
 
 
 
 
 
 
 


